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Mødereferat 
 Refdato: 08-06-2022 

 

Mødeforum: LUU for Data, Elektronik, Automatik og Robot 

Dato: 08. juni 2022 Tid: 13.30 – 15.30   

Sted: EUC Syd 

 

   

Deltagere: 

Tage Hamann (TH), DI 

Kurt Dreier Jørgensen (KDJ), DI 

Leif Elsborg (LKE), EUC Syd 

Majbritt Brøndahl (MB), Dansk Metal 

Lennart Ryding Dahl  (LRD), Dansk Metal 

Henrik Brøndum (HB), 3F  

Kresten Rasmussen (KR), Tilforordnet udpeget af bestyrelsen på EUC Syd 

 

 

Afbud: 

 

 

Karsten Edlefsen (KE), Dansk Metal 

 

 

Referent: 
  

Leif Elsborg 

 

Dagsorden: 
 
 

Punkt 1: Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud 

/organisation  

Punkt 2: Meddelelser fra formanden/udvalget  

Punkt 3: Meddelelser fra skolen  

Punkt 4: Skolepraktik  

Punkt 5: LOP, AUB og AMU-konsulenter  

Punkt 6: Nyt fra fagligt udvalg og UVM  

Punkt 7: Ekstra punkter iht. aftale  

Punkt 8: Tid og sted for næste møde  

Punkt 9: Eventuelt  
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Referat 
 

Punkt 1: Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud /organisation 

 

OK 

 

Punkt 2: Meddelelser fra formanden/udvalget 

TH, Virksomhedsgodkendelser: 

 

Tunnelgroup I/S 2 datateknikere 

HM systems, 4 automatikteknikere 

Universe, 2 automatikteknikere 

 

Punkt 3:      Meddelelser fra skolen 

 

Skills 2023 

Der gennemføres skills i messe C i Fredericia fra den 28.4.23 til den 30.4.21. Vi har en deltager 

med indenfor automatiktekniker. Det betyder at vi som sidste år skal afholde et skolemesterskab for 

endelig udpegning af den deltager fra EUC Syd. Vi afsøger for mulige deltagere, Danfoss har 

fundet deres deltagere. Vi skal aflevere et deltagernavn til Industriens uddannelser senest den 14. 

oktober. 

 

Skolesamarbejder 

Skolerne er sat i opdrag af ministeriet i at danne skolenetværk. Dataområdet er aftalt og netværket 

er igangsat formelt. Elektronik har aflyst det første møde pga. manglende opbakning. Automatik er 

planlagt men ikke afholdt. 

 

Efteruddannelse 

AMU-området er aldrig kommet sig ovenpå Corona, og vores deltagerantal er væsentlig lavere end 

før Corona. Dette er en landstendens og kommer samtidigt med, at der stadig er meget at lave i 

industrien. Der er kommet nogle nye muligheder for on-line forløb på AMU, før var det et krav om 

at forløbet skulle være synkront, hvilket betyder at underviser og elev skulle være på samtidigt. 

Dette krav er faldet væk og nu må det være asynkront. Vi har lavet de første forsøg med on-line 

læring, som er faldet meget forskelligt ud. Det ene problem er IT færdighederne, som ikke altid er 

på et niveau som man kan håndtere undervisning som fjernstudie. Det andet problem har været at 

frigøre folk til kursus. Der er krav om at skolen kan dokumentere at man er studieaktiv, har 

afleveret opgaver har brugt den tid der er afsat til kursus osv. Dette skal skolen godkende før der 

kan udbetales VEU støtte.  

 

Indenfor automatik kører det som rene AMU-kurser, det fortsætter vi med. Kurserne er ofte meget 

afhængige af udstyr. På dataområdet er der i flere år ikke lykkedes os at samle kursusforløb med 



 

 

3 

tilstrækkeligt deltagerantal. Derfor vil i vi indenfor data arbejde med en model hvor kursisterne 

følger EUD klassen. En del af undervisningen for kursisterne vil så foregå vi on-line træning, resten 

vil være tilstedeværelse. Dette falder meget godt i tråd med 3 partsaftalen, hvor de taler meget om 

øget fleksibilitet i AMU. 

 

Samkørselsprogram for Sønderborg kommune 

Sønderborg kommune ønsker at flere kører sammen, klik her for at læse artiklen.  

Vores elever i data har udviklet et samkørselsprogram, som gør at man kan komme i kontakt med 

hinanden for at aftale kørsel. 

 

Vi forsøger om vi kan komme i dialog med kommunen, så elevernes program kan anvendes. 

 

Selvevaluering 

Vi har på adressen valgt at kigge på grundforløb 1. Det betyder at strukturen ændres så eleverne 

bliver præsenteret for flere uddannelser, så de får et bedre grundlag fr at vælge. Grundforløb 1 

følges meget tæt med kontaktlærer for at sikre at eleverne fastholdes i deres valgt. Samtidigt vil vi 

afholde et forældrearrangement med uddannelsesorientering igen for at få valgt det rigtige. 

 

Vi har igangsat pæd. Uddannelse for Grundforløb 2 undervisere som skal give dem nogle 

værktøjer, så de får flere muligheder for at inspirere eleverne til aktiv læring. 

 

Dette skulle gerne medvirke til at: 

• Eleverne bliver så dygtige som de kan 

• Eleverne får en faglig nysgerrighed 

• Flere får en læreplads og er attraktive som lærling i en virksomhed 

• Flere gennemfører et grudforløb 

• Fravær formindskes 

Punkt 4:      Skolepraktik 

 
 

 
 

 
 
 

https://www.sonderborgnyt.dk/natur-klima-og-miljoeudvalget-vil-ha-flere-i-bilerne/?fbclid=IwAR3pbf5J8U94ZUNLBcLOO6HLXbVobFjZUgGS31sQw7lboMcR_yOHu3D2XGw
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Punkt 5:      LOP, AUB og AMU-konsulenter 

Vi starter i uge 43 et forløb for Industrioperatør 

 

Punkt 6: Nyt fra fagligt udvalg og UVM 

 

Udviklingsmøde 

 

Der har været afholdt et udviklingsmøde for automatikuddannelsen. Det blev afholdt på EUC syd 

den 28. marts. Følgende virksomheder var repræsenteret Grundfos, Linak og Danfoss. Ug 4 var 

repræsenteret ved Thomas Christensen. Der var to skole indbudt henholdsvis Techcollege og EUC 

Syd. 

 

Der er udarbejdet et notat fra mødet, men det er ikke behandlet i de faglige udvalg endnu, så først 

derefter fortsætter processen. 

 

 

Nye bekendtgørelser 

 

Der er kommet ny bekendtgørelser som træder i kraft pr. 1.8.2022 

 

Elektronikfagtekniker, klik her 

 

Datatekniker, klik her 

 

Automatiktekniker, klik her 

 

Overgangsordninger 

 

Elektronikfagtekniker 

De elever, der starter på H1 forløb efter 1/8 2022 gennemfører uddannelsen iht. Til bekendtgørelse 

599 af 10/05/2022 uanset hvornår uddannelsesaftalen er indgået. 

 

Datatekniker 

De elever, der starter på H1 forløb efter 1/8 2022 gennemfører uddannelsen iht. Til bekendtgørelse 

6557 af 04/05/2022 uanset hvornår uddannelsesaftalen er indgået. 

 

Automatiktekniker 

De elever, der starter på H1 forløb efter 1/8 2022 gennemfører uddannelsen iht. Til bekendtgørelse 

671 af 20/05/2022 uanset hvornår uddannelsesaftalen er indgået. 

 

Godkendt på LUU møde den 8. juni 2022 

 

Punkt 7: Ekstra punkter iht. aftale  

 

 

Punkt 8: Tid og sted for næste møde 

 

Næste møde er 11. oktober kl. 14.00 på EUC Syd 

 

  

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/599
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/557
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2022/671
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Punkt 9:   Eventuelt 

 

KR, Hvordan ser det ud med brush up kursus, LKE tager kontakt til SBO og får aftalt, hvordan det 

gennemføres. 

 

KDJ, vi ønsker at der sker en dialog når der ændres på skoleophold for elever, LKE tager kontakt 

med vores planlægningsafdeling for nærmere at afklare problemet 

 

Kurt stopper i udvalget for at gå på pension, stor tak til Kurt for hans mangeårige arbejde i udvalget. 

Kurt forsøger om han afløser på Linak kan indtræde i udvalget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


